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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Moje oœwiadczenie zwi¹zane jest z trwaj¹cymi od lat problemami, na jakie napotykaj¹ inwestycje
zwi¹zane z budow¹ drogi na odcinku Lubieñ – Rabka oraz obwodnic dla Mszany Dolnej i Limanowej.
Projekty te mimo wielokrotnych obietnic po dziœ dzieñ nie doczeka³y siê realizacji i to pomimo tego, i¿
w przesz³oœci podejmowano ju¿ konkretne kroki ukierunkowane na ich realizacjê, takie jak sporz¹dze-
nie dokumentacji projektowej, uzyskanie pozwoleñ na budowê czy opinii œrodowiskowej, zawi¹zywanie
konsorcjów, których celem by³o poprowadzenie danej inwestycji itp. W niektórych przypadkach dzia³a-
nia te by³y na tyle zaawansowane, ¿e pojawia³y siê zapowiedzi okreœlaj¹ce konkretny termin ukoñczenia
budowy, które, jak siê mia³o potem okazaæ, pozostawa³y jedynie na papierze.

Czy podejmowanie powy¿szych dzia³añ ukierunkowanych na realizacjê inwestycji, to jest budowy
drogi Lubieñ – Rabka i obwodnic, nieprowadz¹cych, jak siê potem okaza³o, do sfinalizowania projektów,
a tym samym do rozwi¹zania, a przynajmniej znacznego zmniejszenia problemów komunikacyjnych,
z jakimi borykaj¹ siê mieszkañcy tych miejscowoœci, nie jest marnotrawstwem œrodków, które poch³o-
nê³y kolejne plany, pozwolenia, opinie, ekspertyzy i sporz¹dzanie dokumentacji? Zw³aszcza ¿e nie s¹ to
ma³e kwoty. Kto jest odpowiedzialny za obecny stan rzeczy, za wydawanie pieniêdzy na cele zwi¹zane
z budowami, które ostatecznie nie dochodz¹ do skutku?

Budowa odcinka Lubieñ – Rabka, najtrudniejszego technicznie odcinka tak zwanej zakopianki, jest
przedsiêwziêciem, którego realizacjê zapowiadano ju¿ wielokrotnie, a termin oddania go do u¿ytku wy-
znaczano na rok 2010 lub 2011. Pomimo ambitnych planów (zakres planowanych prac obejmowa³ bu-
dowê dwujezdniowej drogi ekspresowej Lubieñ – Rabka o d³ugoœci 17,5 km, dwujezdniowego odcinka
Rabka – Chabówka, to jest drogi klasy g³ównej przyspieszonej, dwóch wêz³ów w Skomielnej Bia³ej i Za-
borni, tunelu pod Luboniem Ma³ym, dziesiêciu wiaduktów, trzech estakad oraz mostu na rzece Lubieñ-
ce) i starañ poczynionych w celu przygotowania inwestycji, budowa tej drogi po dziœ dzieñ nie doczeka³a
siê realizacji, a przysz³oœæ inwestycji jest niepewna, o czym œwiadczy wykreœlenie jej z projektu „Progra-
mu budowy dróg krajowych na lata 2011–2015”. Decyzja ta poskutkuje nie tylko kolejnym od³o¿eniem
w czasie tak potrzebnej mieszkañcom budowy, ale równie¿ koniecznoœci¹ sporz¹dzenia na nowo ko-
sztownej dokumentacji i opinii niezbêdnych do realizacji projektu. By temu przeciwdzia³aæ, nowotarscy
radni zwrócili siê z apelem o utrzymanie w „Programie budowy dróg krajowych na lata 2011–2015” pro-
jektu budowy drogi Lubieñ – Rabka. Jak Ministerstwo Infrastruktury ustosunkuje siê do tego apelu?
Jakie œrodki podejmuje resort ze swej strony, by spe³niæ obietnice od lat sk³adane mieszkañcom i prze-
ciwdzia³aæ marnowaniu œrodków, jakie ju¿ poch³onê³y przygotowania do tej inwestycji?

Od lat na swoj¹ obwodnicê czeka Mszana Dolna, nadal jednak o tej inwestycji tylko siê mówi. Stwier-
dzenie, ¿e obwodnica jest miastu potrzebna, a bêdzie potrzebna coraz bardziej z uwagi na narastaj¹ce
natê¿enie ruchu ko³owego, nie doczeka³o siê ¿adnych dzia³añ zmierzaj¹cych do realizacji tej inwestycji.
Budowa ci¹gle jest w planach, a jako termin jej realizacji ci¹gle wyznacza siê niesprecyzowan¹ przy-
sz³oœæ. Czy inwestycja ta jest ujêta w „Programie budowy dróg krajowych na lata 2011–2015”? Kiedy zo-
stan¹ podjête konkretne dzia³ania zmierzaj¹ce do realizacji tego projektu?

O budowê obwodnicy od co najmniej dwudziestu piêciu lat stara siê Limanowa. Budowa po raz kolej-
ny zostanie od³o¿ona na bli¿ej nieokreœlon¹ przysz³oœæ z powodu planów GDDKiA, która zdecydowa³a,
¿e nie powstanie tam ma³a obwodnica. Zamiast ma³ej mia³a powstaæ du¿a, jednak jest to przedsiêwziê-
cie wymagaj¹ce ogromnych nak³adów finansowych, które z uwagi na to, ¿e droga krajowa nr 28 nie jest
drog¹ strategiczn¹ dla pañstwa, nie zostan¹ poczynione, gdy¿ nie ma œrodków pieniê¿nych niezbêdnych
na ich pokrycie. Dlaczego GDDKiA wycofa³a siê z pomys³u budowy ma³ej obwodnicy, która mog³aby
choæby w czêœci rozwi¹zaæ problemy mieszkañców Limanowej, i powróci³a do planów budowy du¿ej ob-
wodnicy, która nie rozwi¹¿e ich wcale, bo nie ma na ni¹ pieniêdzy?

Bardzo proszê o szczegó³owe i wyczerpuj¹ce odpowiedzi na powy¿sze pytania, jak równie¿ o inter-
wencjê Pana Ministra w ramach posiadanych œrodków i kompetencji, zmierzaj¹c¹ do realizacji wymie-
nionych inwestycji.
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